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Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 9 september 2024  

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade interpellationer får ställas och besvaras på 

kommunfullmäktiges kommande sammanträde.  

Ärendet 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 

och bedömer att de får ställas. 

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om kvalitetskontroll av HVB-verksamheten från Ehsan Nasari (C) 

• Interpellation om trygghet för hemtjänsttagare från Ehsan Nasari (C) 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
 2024-09-05 KSN-2024-00124 

  
Handläggare:  

Sara-Carin Öhman 
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Interpellation om kvalitetskontroll av HVB-
verksamhet 
 
 
 

Varje år placeras cirka 6 000 barn och unga på hem för vård eller boende (HVB) i Sverige. HVB 
verksamheterna fyller en viktig funktion för att ta hand om barn som inte kan vara kvar i sin 
hemmiljö. Det kan exempelvis handla om att få barn och unga att bryta sin kriminella livsstil. 
Trots att HVB verksamheter har ett viktigt uppdrag så råder det idag missförhållanden på allt för 
många HVB.  

Enligt Inspektionen för Vård och Omsorg (IVO), som har som uppdrag att granska HVB:n i 
Sverige så finns det missförhållanden på vart fjärde boende. Larm om att vapen och knark göms, 
att det jobbar personer med kriminell bakgrund och personal som utövar hot och våld mot 
ungdomar kommer ofta fram vid mediala granskningar. Nu senast larmade Polisen om hur det 
är flera HVB företag som drivs av kriminella och direkt olämpliga personer. 

SVT Uppsala granskade under 2024 HVB verksamheter i Uppsala län och fann att det totalt 
kommit in 209 klagomål mot HVB-hem i Uppsala län. SVT rapporterade bland annat om Ida som 
var placerad på ett HVB-hem på grund av svåra problem med ätstörning, autism och 
självskadebeteende. Hon berättade hur personal ”betedde sig aggressivt och hotfullt” samt att de 
boende var höga framför personalen. Allt detta skedde på ett HVB-hem som Uppsala kommun 
har avtal med. Varje dygn betalar Uppsalas skattebetalare stora summor pengar till ett boende 
där droger förekommer och där personalen agerar hotfullt mot barn placerade i samhällets vård. 
Det är anmärkningsvärt. 

I SVT:s granskning har man hittat fyra HVB-hem där Uppsala kommun har placerat barn och 
unga där det har funnits återkommande brister. IVO har ett verktyg som Uppsala kommun har 
tillgång till, som ska hjälpa kommuner att placera på säkra och trygga HVB. I verktyget visas de 
brister och varningssignaler som IVO har tillgång till. Trots att Uppsala kommun använder sig av 
detta har man placerat barn och unga på bristfälliga verksamheter.  

Enligt socialnämndens ordförande så ska inte Uppsala kommun ha avtal med HVB-hem med 
brister, Hanna Victoria Mörck sa även till SVT den 28 juni att man inte har haft en ordentlig 
uppföljning och att rutinerna ska ”skärpas”. 

Mot bakgrund av detta vill jag fråga socialnämndens ordförande Hanna Victoria Mörck 
(V): 

1. Varför har Uppsala kommun inte haft en ordentlig uppföljning av sina HVB 

placeringar 
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2. Hur kommer det sig att man har gjort placeringar på 

olämpliga HVB-hem trots att man har haft tillgång till IVO:s 

placeringsstöd? 

3. Hur många avtal med HVB hem har man sagt upp sedan man har skärpt rutiner? 

4. Har man placerat om några HVB-placerade barn efter att rutinerna skärpts? 

5. Hur planerar socialtjänsten att fortsätta arbetet med att säkerställa trygga placeringar 

för alla barn och unga? 

 
 
Ehsan Nasari (C) 
2024-09-04 
 
 



Centerpartiet Uppsala 
 

 
 
 
 

 
Interpellation om trygghet för hemtjänsttagare 
 
 
Den 4 september 2024 publicerade UNT ett verkligt fasansfullt reportage. En kvinna som har 
hemtjänst från Uppsala kommun har blivit våldtagen av en man från hemtjänsten, en av 
kommunens anställda. Det är på alla sätt en fruktansvärd och djupt traumatiserande händelse. 
Dessutom riskerar den att sprida stor oro bland andra som har hemtjänst, inte minst eftersom 
den misstänkte manen fick fortsätta sitt arbete en längre tid efter anmälan, och i skrivande stund 
är det fortfarande oklart om han nu har tagits ur tjänst. Något sådant här får inte hända. Alla 
måste kunna garanteras säker hemtjänst. Även problem av väsentligt mindre allvarlig grad än 
sexualbrott borde alltid hanteras skyndsamt. I stället framgår här att kvinnan som utsatts redan 
tidigare larmat om ett oacceptabelt beteende från manen i fråga. När hon efter övergreppet åter 
hör av sig för att hemtjänsten inte ska skicka dit mannen igen får hon inte ens svar från ansvarig 
chef. 
 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till äldrenämndens ordförande 
Tobias Smedberg (V): 

 

1. Vilka rutiner finns det för registrering och dokumentation av avvikelser som rapporteras 

in från brukare och anhöriga?  

 
2. Vilka rutiner finns det för systematisk uppföljning av avvikelser som rapporteras in från 

brukare och anhöriga? 

 
3. Vilka rutiner finns det för att säkerställa att brukare som har hemtjänst och deras 

anhöriga verkligen får svar när de hör av sig till verksamhetsansvariga?  

 
4. Vilka rutiner finns för bakgrundskontroller vid anställning och stämmer uppgiften att 

kommunen inte begär utdrag ur belastningsregistret? 

 
5. Hur ska du säkerställa att det fruktansvärda övergrepp som har hänt kvinnan i UNT:s 

reportage aldrig händer igen?   

 
 
 
 
Ehsan Nasari (C) 
2024-09-04 
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